
 1

Jegyzőkönyv 

 
Készült 2011. december 19-én (szerdán) 18 órakor a kosdi Polgármesteri Hivatal hivatalos 
helyiségében (2612 Kosd, Szent I. u. 2.) Kosd Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
soron következő testületi üléséről.  
 
Jelen vannak: Jelenléti ív szerint  
 
László Zoltán polgármester köszönti a megjelent képviselő-testületi tagokat. Megállapítja, 
hogy 5 fő képviselő részvételével a testületi ülés határozatképes.  
 
László Zoltán polgármester a napirendeket az alábbiakkal kívánja kiegészíteni.  
Adókról szóló beszámolóknál egy külön határozatot kell hozni, ami elsősorban a pótlék 
jellegű kivetéseket érinti.  
DMRV szerződéssel bővülnének a napirendi pontok, mivel a szennyvíz hálózat üzemeltetését 
5 évente meg kell újítani.  
Van egy törvényességi észrevétel, ami miatt a környezetvédelem helyi szabályairól szóló 
rendeletet módosítani kell.   
Csodavár óvoda vezetője jelezte az alapító okirat módosítását; van egy gyermek, aki autista 
minősítést kapott. Fel lehet venni rá a háromszoros szorzót 
Fodor Krisztián kérelmet nyújtott be szilveszteri kupához, rajtpénzt szeretne kérni.  
 
Horhi József egyebek napirendbe lenne egy kérdése. 
Bársony Csaba zárt ülésben szeretne szólni.  
 
A képviselő testület 5 igen szavazattal a módosított napirendeket elfogadja.  
 
László Zoltán polgármester napirend előtti beszámolót tart. Beszámol az elmúlt rövid 
időszakban felmerült feladatokról, történésekről.   
Elmondja, hogy a Betlehemi rendezvényen sajnálatos módon kevesen vettek részt. Lehet, 
hogy szervezési probléma, javarészt az érdektelenségnek köszönhető, sajnos az időjárás is 
befolyásolta. A forralt bor versenynél nem jelentek meg a csapatok. A szervezők el vannak 
keseredve. A testvértelepülési szerződés aláírásra került. A közmunkások szabadságolása 
kiadásra kerültek.  
Előző ülésen tett egy kijelentést, mely szerint ráolvasta az előző testületben tevékenykedő 
tagokra, hogy a tóval kapcsolatban ők adták ki az engedélyt. Elnézést kért, mivel ők nem 
építési engedélyt, hanem a rendezési tervet hagyták jóvá. A határozat számból nem derült ki, 
hogy nem a mi hatóságunk adta ki. Őrbottyán adta ki részükre a helyi rendezési terv 
ismeretében. 
 
 
1. napirendi pont: Dunakanyar Többcélú Önkormányzati Kistérségi Társulás 
beszámolója 
László Zoltán polgármester a beszámolót mindenki megkapta. Még egy év van hátra a 
kistérségi társulásoknak. Van 10 millió 500 e/Ft tartaléka a társulásnak. Ha elfogadják a 
társulások megszűnését, a járások tartanak igényt rá, akkor lakosságarányosan kivonjuk a 
tőkét, amit az önkormányzatok beletettek. A ránk eső rész néhány százezer forintnyi. A 
beszámoló tartalmazza az ide évben való tevékenykedést.  
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Horhi József nem lepte meg az, amit a polgármester elmondott. Azt tudni kell, ha megszűnik 
a kistérségi rész, vissza fognak szállni az önkormányzatokra törvényi előírások. Kéri a 
jegyzőnőtől, szedje össze, mik lettek átadva a kistérségnek, milyen feladatok. Kéri írásban.  

 

Dobosné dr. Varga Gabriella jegyző amit a kistérség ellát, minden le van írva a csatolt 
beszámolóban. A gyógytestnevelés, a logopédia stb.  

 

Bársony Csaba várjuk meg, amíg ki jön a törvény, addig felesleges összeszedni.  

 

A képviselő testület 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza.  

 
Kosd Község Önkormányzat képviselő-testülete 

143/2011. (XII. 19.) sz.   
h a t á r o z a t a 

 
A Dunakanyar Többcélú Önkormányzati Kistérségi Társulás beszámolójáról 

 
A képviselő-testület:   Jóváhagyja a Dunakanyar Többcélú Önkormányzati Kistérségi 

Társulás 2011. évi beszámolóját.  
 

Felelős: László Zoltán polgármester  
Határid ő: Azonnal  

 
 
2. napirendi pont: Könyvvizsgáló kiválasztása 
László Zoltán polgármester  
Az önkormányzat a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 92/A. § alapján 
könyvvizsgálatra kötelezett. Árajánlatokat kértünk be, a legkedvezőbb ajánlat került a 
határozati javaslatba. 
 
A képviselő testület 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza.  

 
Kosd Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

144/2011. (XII. 19.) Kt.   
h a t á r o z a t a 

 
Az önkormányzat 2012. évi könyvvizsgálatáról 

 
A képviselő-testület: Úgy határoz, hogy a Balogh és Társai Könyvvizsgáló Kft-t bízza meg 

az önkormányzat 2012. évi könyvvizsgálatával, a bruttó 313 e/Ft 
összeg kerüljön beépítésre a 2012. évi költségvetésbe. 
 

Felelős: László Zoltán polgármester 
Határid ő: Azonnal 

 
 
3. napirendi pont: Teljesítményértékelés szempontrendszere 
László Zoltán polgármester Az alábbiakban javasoljuk a köztisztviselők 
teljesítményértékelés szempontrendszerének meghatározását. 
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Dobosné dr. Varga Gabriella tavalyi évben is ezek a szempontok lettek megfogalmazva. 
Volt egy egy napos képzésen, ahol elmondták, hogy a teljesítményértékelés alapja, hogy a 
jobban teljesítőket lehetne pénzbeli jutalomban részesíteni. Erre nálunk sajnos nem volt 
lehetőség.  
 
A képviselő testület 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza.  
 

Kosd Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
145/2011. (XII.19.) Kt. 

h a t á r o z a t a 
 

Kosd Község Önkormányzat Polgármesteri Hivatalának köztisztviselői 2012. évi 
teljesítményértékeléseinek szempontrendszere 

 
 
A képviselő-testület: A köztisztviselők jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvény 34. § (3) 

és (5) bekezdése alapján a 2012. évi teljesítménykövetelmények 
alapját képező célokat az alábbiak szerint határozza meg: 
� A képviselő-testület a tevékenységét érintő változásokról kellő 

időben tájékoztatást kapjon. A tájékoztatás térjen ki arra, hogy 
az hogyan fog hatni az önkormányzat feladatellátására, 
pénzügyi helyzetére. 

� A nagy pénzügyi kihatású döntéseknél gazdaságossági és 
hatékonysági vizsgálat készítésben való közreműködés. 

� Közérdekű adatokkal kapcsolatos feladatok teljesítése. 
� A jogszabályoknak megfelelő működésszabályzó 

alapdokumentumok rendelkezésre álljanak. A felmerült 
szabálytalanságok kezelésre kerüljenek, a hasonló 
szabálytalanságok megelőzése érdekében intézkedés történjen. 

� A köztisztviselők a Ket. alkalmazása során törekedjenek a 
határidő betartására, hatékonyabb, ügyfélközpontú, magasabb 
színvonalú közigazgatási ügyintézésre. 

� Az adóztatás során az adóeljárási szabályok betartása, az adó-
kintlévőségek beszedése érdekében közvetlenül az adó 
esedékességét követően intézkedjenek, vezessék az 
adókintlévőségek nyilvántartását, benne jegyezzék fel a 
megtett intézkedéseket. 

� Az önkormányzat gazdálkodási feladataival kapcsolatos 
pénzügyi feladatokat naprakészen végezzék. Az önkormányzat, 
valamint a hivatal kötelezően elkészítendő szabályzatai 
naprakészen rendelkezésre álljanak. 

� A köztisztviselők munkájához szükséges szakmai 
végzettséggel rendelkezzenek, a munkaköri leírásban 
foglaltaknak eleget tegyenek, a jogszabályi rendelkezést 
teljesítsék. 

� A felügyeleti és ellenőrző szervek, valamint a belső ellenőrzési 
jegyzőkönyvben leírt hiányosságok megszüntetése. 

 
Felelős: László Zoltán polgármester és Dobosné dr. Varga Gabriella jegyző  

Határid ő: Azonnal és folyamatos 
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4. napirendi pont: Polgármester tájékoztatója a jegyző teljesítményértékeléséről 
László Zoltán polgármester  
Az alábbi tájékoztatást adom a jegyző teljesítményértékeléséről. 
Dobosné dr. Varga Gabriella jegyző asszony fontosnak tartja a lakossággal, ügyfelekkel, 
intézményekkel való megfelelő kapcsolattartást. 
 
Az ügyintézőkkel igyekszik jó munkahelyi kapcsolatot kialakítani és azt fenntartani. Heti egy 
alkalommal megbeszélést tartunk az ügyintézőkkel az elvégzett és a várható feladatokról. 
Elősegíteti, hogy a köztisztviselők részt vegyenek képzéseken, továbbképzéseken. 
A polgármesteri hivatalban idén is többletfeladatként jelentkezett számos új adminisztrációs, 
jelentéstételi munka, amelyhez a jegyző asszony rugalmasan és pozitívan állt hozzá. 
 
A képviselő-testületi munkát megfelelően előkészítette. Az előterjesztések határidőben 
elkészültek, törvényességi szempontú ellenőrzése minden esetben megtörtént. 
A testületi és bizottsági jegyzőkönyvek készítése, továbbítása határidőben, folyamatosan 
megtörtént, mind papír alapon, mind a Kormányhivatal elektronikus rendszerében. 
Kosd Község képviselő-testülete 2011. évben eddig 17 ülést tartott. A testület számára 2011. 
évben138 előterjesztést készített elő a hivatal. A képviselő-testület az idei évben eddig 141 
határozatot hozott és 22 rendeletet alkotott illetve rendelet módosítást fogadott el. 
 
A jegyző asszony részt vett az óvoda projekt utóellenőrzésében, a projekt vizsgálatához a 
vizsgálók által kért több száz oldal dokumentumot fénymásolva, illetve elektronikus úton 
időben megküldte. A lefolytatott vizsgálat alapján az ellenőrzés tárgyát képező projekt 
keretében elszámolt költségek elismerhetőnek minősültek, a projekt végrehajtása a vonatkozó 
jogszabályokban, belső eljárásrendben és a támogatási szerződésben előírtaknak megfelelt. 
 
Az önkormányzat belső ellenőrzésében megfelelően közreműködött – az ellenőrök 
rendelkezésére bocsátotta a szükséges dokumentumokat az alábbi témakörök ellenőrzése 
során: 
- Új szakfeladat rend ellenőrzése 
- Könyvviteli zárlati munkák (mérleg, főkönyv, analitika) ellenőrzése 
- Közoktatási statisztika, normatíva ellenőrzése 
- Támogatások felülvizsgálata (civil szervezetek). 
A belső ellenőrzést a Dunakanyar Többcélú Önkormányzati Kistérségi Társuláson keresztül a 
Balogh és Társai könyvvizsgáló Kft. végezte el. Az intézmények vezetőit tájékoztatta az Őket 
érintő megállapításokról és felhívta a figyelmüket az esetleges kifogások, hibák 
megszüntetésére. A belső ellenőrzésről szóló tájékoztatót a képviselő-testület jóváhagyta. 
 
A jegyző asszony a 2011. évi népszámlálási feladatokat megfelelően koordinálta. Összesen 
780 db lakáskérdőívet valamint 2.079 db személyi kérdőívet töltöttek ki a számlálóbiztosok. 
Internetes kitöltés 199 esetben történt, ami 12,7 %-nak felel meg összességben. A jegyző 
folyamatosan figyelemmel kísérte a feldolgozottságot a monitoring rendszeren keretül. A 
feladatok lezárultával írásos beszámolót, elszámolásokat készített a népszámlálásról. A 2011. 
évi népszámlálás törvényesen lezajlott. 
 
A képviselő testület 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza.  
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Kosd Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
146/2011. (XII. 19.) Kt.   

h a t á r o z a t a 
 

A jegyző teljesítményértékeléséről szóló tájékoztatóról 
A képviselő-testület: Jóváhagyja a jegyző teljesítményértékeléséről szóló tájékoztatót. 

Felelős: László Zoltán polgármester 
Határid ő: Azonnal 

 
 
5. napirendi pont: Beszámoló az adóztatásról 
László Zoltán polgármester a kolleganő szemét műtötték, mai napon adta le a beszámolót. Az 
építményadó hatálya alá esők létszáma hogyan alakul, ezt kérte tőle. 267 bejelentkezés történt 
a településen belül, ez a szám 130-150 fő szokott mozogni. 156 fő, aki kintről bejelentkezett. 
Kijelentkezőket levonva 103 fővel emelkedett az állandó lakosok létszáma. A normatívába ez 
fog számítani. A népszámlálást követően vannak olyan információk, amiknek a vizsgálata 
tart. 2500 főt meghaladtuk.  
 
Horhi József időben jelzi, hogy Kosd infrastruktúrája 3000 főre lett tervezve. Folyamatosan 
harcoltunk, nagyon sok lyukas telek volt. végig kell gondolni a telekkialakítást. 3000 főnél 
orvosi rendelő, stb. von maga után törvényi kötelezettségeket is. még mindig van Kosdon 
olyan 100-150 fő, aki nem jelentkezett be. Felhívja a figyelmet, hogy Kosdnak úthálózata, a 
gázvezeték, villanyvezetéke 3000 főre van tervezve.  
 
Kurdi Ferenc alpolgármester talán nem is ez a legnagyobb probléma. Ami aggasztja, az 
pedig azoknak az embereknek a beköltözése, akik bejelentetlenül, egyéb módon ideköltöznek. 
Úgy tűnik az emberek idegesek, nem mernek az utcára menni. Sajnálatos módon kosdi 
emberek engedik ennek a helyzetnek a kialakulását. Meg kellene találni annak a módját, hogy 
kiderítsük, hogy jogosan tartózkodnak-e itt ezek az emberek.  
 
Dobosné dr. Varga Gabriella jegyző csak az adott ingatlan tulajdonosának, illetve 
haszonélvezőjének lehet kiadni olyan igazolást, hogy kik vannak bejelentkezve a címre.   
 
László Zoltán polgármester a bejelentkezésnél megköveteljük a tulajdonosok jelenlétét, 
megköveteljük a tulajdonosi viszony igazolását is.  
 
Horhi József felhívták őt, hogy Kosdon stílfűrészeket árulnak. Megszólítottuk őket, kb. 5 
percük van az elmenetelre, ha nem rendőrséget hívnak. A polgárőrség és a rendőrség 
segítségét javasolja kérni. Polgárőrség létrehozását javasolja.  
 
László Zoltán polgármester év elején nem tudtuk hány ingatlan lesz adóztatva. Csak az 
iparosokkal számoltunk. A bevallások feldolgozását követően megállapítható, hogy az 
építményadó kivetés 2280 e/Ft-ról 4900 e/Ft-ra emelkedett. Ennyinek kellene bejönni. Az idei 
évben a Tahihús építményadót nem fizet a felszámolás miatt, onnan van 800 e/Ft kintlévőség. 
1 600 e/Ft kintlévőség fele a Tahihústól származik, a többi lakosságtól és az iparosoktól van.  
 
Horhi József ezek szerint van kintlévőségünk jelentősen. Ugye áll még az, hogy van egy 
limit, ami végrehajtásra jogosult. Ha nem tudjuk behajtatni, akkor a házra írják? 
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László Zoltán polgármester építményadónál az ingatlanra terhelhető. Az iparűzési adónál 
december 20-ig van adófeltöltési kötelezettség. Nem gondolja, hogy az iparűzési adónál nagy 
gond lenne. Gépjármű adó 97 %-on áll. Jelentős árbevételeket okozott.   
 
Horhi József  a 2010. dec. 31-i hátralék 20.218.718. megtérült előző évi hátralék 3.974.298. 
most már érti. A terv az egy más szám, mint ahogy látjuk, a mihez való kivetést. Sajnos a 20 
milliót görgetjük évről évre.  
 
László Zoltán polgármester lesz egy előterjesztés, az elmúlt 10 évben felszámolt cégek 
felderítésével kapcsolatban, ha ezek összegeit tudjuk, olyan gépjárművekről kapunk 
tájékoztatást, ami már nincs is. A 23 millióból ténylegesen megtérülhető durván az 50 %-ka.  
 
Horhi József évek óta beszéljük, hogy le kell válogatni az abszolút megtéríthetetlen 
követeléseket. Lássunk tisztán, a következő költségvetésnél tegyék elénk a tényleges adatokat.  
 
László Zoltán polgármester az adós kolléga közel 4 millió forintot hozott az 
Önkormányzatnak. A kintlévőségünk mindig egy picivel emelkedik. Kb. 10 %-kal. Az 
országos arány 80 % környéke.  
 
Bársony Csaba ami behajtható, az be is kell hajtani, talán ezt kérhetik számon tőlünk.  
 
A képviselő testület 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza.  
 

Kosd Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
147/2011. (XII. 19.) Kt.   

h a t á r o z a t a 
 

Az adóztatásról szóló tájékoztatóról 
A képviselő-testület: Jóváhagyja az adóztatásról szóló tájékoztatót. 

Felelős: Dobosné dr. Varga Gabriella 
Határid ő: Azonnal 

 
László Zoltán polgármester az óvodavezető napirendjét kéri előre venni.  
 
 
Csoda-vár óvoda alapító okiratának módosítása.  
Majerné Tóth Márta ismerteti a változás okát. Szakértői véleményt felolvassa.  
Van egy fejlesztő pedagógusunk, de kimondottan gyógypedagógiai fejlesztés szükséges, amit 
mi nem tudunk megoldani. Szeretné, ha kistérségi szinten heti egy alkalommal, egy utazó 
szakemberrel lenne megoldva.  
 
Horhi József a logopédia nem a nyelv problémát jelenti.  
 
Majerné Tóth Márta  nem beszédkészség problémát jelent. Ugyan úgy, mint a logopédus, 
szükség lenne a gyógypedagógusra is. Egy gyerekre 3 fejkvótát kap az önkormányzat, jó 
lenne, ha ebből meg lehetne oldani. Elmondja, hogy ki a sajátos nevelési tanuló. A normatíva 
igénylésénél lehet, hogy arra is szükség van, hogy az autista szerepeljen. Ez egy olyan állapot, 
amit lehet fejleszteni.  
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Horhi József a 3-szoros fejkvóta nem lesz elég a tanár fedeztetésére. Ha beemeljük az alapba, 
akkor kötelező. Javasolja, hogy Vácra próbáljuk meg elhelyezni. Ha kötelezettséget vállalunk, 
akkor még kellene 3-4 ilyen gyermeket találni.  
 
László Zoltán polgármester vegyük le a napirendi pontról, nincs jól előkészítve. Be kell 
menni a kistérséghez, ott tudják a menetet. Mindenről tudnak minket tájékoztatni.  
 
Horhi József kérdezi az óvodavezetőt, hogy lát-e lehetőséget arra, hogy 2-3 gyermeket ide 
tudnánk hozni más településről.  
  
Majerné Tóth Márta  akkor lehetséges, ha a kistérségnél ezt jóváhagyják.  
 
László Zoltán polgármester levesszük, összeírjuk az adatokat, a kistérségnél egyeztetünk, 
emailes egyeztetést végzünk egymás között.  
 
Kurdi Ferenc alpolgármester ha ezek a gyerekek idejárnának az egészséges gyermekek közé, 
mennyire lenne zavaró.  
 
Majerné Tóth Márta  ennek meg van a szabályozása. Budapesten rengetek ilyen gyermek 
van. Iszonyú nehéz az óvónők dolga. Egy gyermeket el lehet látni.  
 
Kurdi Ferenc alpolgármester fontos, hogy milyen irányba induljunk el.  
 
Majerné Tóth Márta  véleménye szerint max. két főt lehet csoportonként vállalni.  
 
A képviselő testület 5 igen egyhangú szavazattal leveszi a napirendről.  
 
 
6. napirendi pont: 2012. évi munkaterv 
László Zoltán polgármester A tervszerű, átgondolt munkavégzés érdekében minden évben 
javasolt a képviselő-testület munkatervének az elfogadása. A munkaterv összeállításánál 
figyelembe vettük a jogszabályokban rögzített kötelezettségek időpontjait. 
 
Bársony Csaba tekintsük át a 2011. határozatokat, amiből esetleg napirendi pont keletkezhet.  
 
Dobosné dr. Varga Gabriella jegyző bármikor ki lehet bővíteni egyéb napirendekkel. A 
következő ülésre a 2010-11-es határozatokat átnézzük, áthúzódó feladatokat áttekintjük.  
 
László Zoltán polgármester a létszámot valószínűleg nem kell változtatni.  
 
Horhi József ha nem lesz határ, akkor mindenki marad úgy, ahogy eddig volt.  
 
Dobosné dr. Varga Gabriella jegyző az november 23-i ülésre ki lett küldve a határozatok 
végrehajtásáról készült tájékoztatók fel lettek sorolva a 2010- októbertől 2011-novemberig 
született határozatok és mögé leírtuk röviden, hogy megtörtént-e a végrehajtás.   
 
A képviselő testület 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza.  
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Kosd Község Önkormányzat képviselő-testülete 
148/2011. (XII. 19.) sz.   

h a t á r o z a t a 
 

2012. évi munkatervről 
 
A képviselő-testület:   Jóváhagyja a melléklet szerinti 2012. évi munkatervet. 

Felelős: László Zoltán polgármester és Dobosné dr. Varga Gabriella 
jegyző 

 
7. Földbérleti díj 
László Zoltán polgármester A földbérleti díj mértékét évek óta nem változtatta meg a 
képviselő-testület. Az önkormányzati területeket nekünk kell karbantartani, elvégezni a 
fűnyírást, a parlagfű mentesítést. Ha ezekből a területekből bérbe adunk művelésre, ez a bérlő 
kötelezettsége. A földalapú támogatási rendszert figyelembe véve javasoljuk, hogy a mérték a 
korábbi 1 Ft/m2/évről 2 Ft/m2/évre emelkedjen. A képviselő-testület kérésére 
megérdeklődtük a jelenlegi bérlőktől, hogy vállalják-e az emelt bérleti díj összegét. 
Legtöbben vállalták. 
 
Kurdi Ferenc alpolgármester ez még véleményük szerint abba a kategóriába tartozik, ami 
még elfogadható.  
 
Dobosné dr. Varga Gabriella jegyző tájékoztatja a képviselő testületet, hogy a 
megkérdezettek vállalták-e az emelt összeg megfizetését. Demény Mihályné vállalja Konczili 
Anna vállalja Fehér László vállalja Trávnyik Mihály nem vállalja, Komáromi László vállalja, 
Bodnár Mihálynét nem sikerült elérni.  
 
A képviselő testület 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozza.  
 

Kosd Község Önkormányzat képviselő-testülete 
149/2011. (XII. 19.) sz.   

h a t á r o z a t a 
 

A földbérleti díj mértéke 
 
A képviselő-testület:   Úgy határoz, hogy a földbérleti díj mértéke 2012. 01. 01-től 2 

Ft/m2/év. 
Felelős: László Zoltán polgármester és Dobosné dr. Varga Gabriella 

jegyző 
Határid ő: Azonnal 

 
 
8. Csaba királyfi utcai lakók kérelme 
László Zoltán polgármester  
Az utak forgalomszabályozásáról és a közúti jelzések elhelyezéséről szóló 20/1984. (XII. 21.) 
KM-rendelet mellékletében található Forgalomszabályozási műszaki szabályzat 11. pontjának 
jelenleg hatályos szövege szerint: „A lakó-pihenő övezet és a korlátozott sebességű övezet 
bejáratát az úttest szintjének küszöbszerű megemelésével vagy más építési beavatkozással 
(például középszigetek, útszűkületek, optikai kapuk) lehet jelezni. Hasonló fizikai eszközök 
(sebességcsökkentő bordák, oszlopok, utcabútorok, elhúzások stb.) helyezhetők el az övezetek 
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úttestén a járművek várakozására szolgáló útfelületek kijelölése, illetve a járműforgalom 
számára megengedett sebesség betartatása érdekében, azonban ezek az eszközök nem 
akadályozhatják a megengedett sebességgel történő folyamatos haladást. 
A 20/1984-es KM Rendelet 36. pontja szerint kötelező táblával jelölni azokat a helyeket, ahol 
fekvőrendőrt helyeztek el. 
Fekvőrendőr főútvonalon nem, csak forgalomcsillapított övezetben lehet. 
Fekvőrendőrök méretezésénél az úttervezési irányelvek a meghatározók, a legfontosabb, hogy ne 
tegyen kárt az autóban, ha a zónában megengedett sebességgel – általában 30 km/h – áthajtunk rajta. 
A javítás, ellenőrzés a közútkezelő, vagyis a helyi önkormányzat feladata. Elvileg ötévente kötelező 
megvizsgálni a bordák állapotát. 
El kell dönteni, hogy  
- az adott útszakaszra kíván-e a képviselő-testület lakó/pihenő övezetet létrehozni 
- ha kíván, akkor fekvőrendőrt is telepítene-e 
- csak fekvőrendőrt telepítene és nem hozna létre lakó/pihenő övezetet 
- sem övezetet, sem fekvőrendőrt nem kíván létrehozni forrás hiányában. 
 
Tájékoztatás jellegű információkat találtunk az interneten a fekvőrendőr költségeiről: 
Több elemből összeállítható 50 mm magas. Fekete vagy vörös alapon, fehér jelek. 
Alapösszeállítás:(HxSZxM):300x180x6,5cm; Tömeg: 236 kg; VÖRÖS színű  
1 db 403.025 Ft, ami a telepítés költségeit nem tartalmazza. 
Több elemből összeállítható 70 mm magas, 405 mm széles sárga-fekete fekvőrendőr. 
Alapösszeállítás:(HxSZxM):292x40x7 cm; Tömeg: 76 kg 
1 db 200.700 Ft 
Táblák 2.000-20.000 Ft oszlop szerelvények és telepítés nélkül. 
 
Konkrét árajánlatokat a képviselő-testületi döntést követően kérünk. 
 
László Zoltán polgármester a legolcsóbb is 250 e/Ft telepítés nélkül. A drágább variációk fél 
milliós összegre tehetők, úttestbontásnál még több. Ha a rajzon a felső megvalósul, mivel itt 
nincs csapadékvíz elvezetés, két olyan ingatlan is van, aminek mélygarázsa van, oda fog 
menni a víz.  
 
Horhi József nem érti, hogy máshol mért nem fontosak a gyermekek, de gondoljuk végig, a 
költségek nagyon nagyok. Közel 1 millió forintos projektről van szó. Ez az úr az út szélére 
köveket rakott ki, hogy védje a fenyőfáját. Igen nagy balesetveszélyt okoz ezzel. Kéri, hogy 
vizsgáljuk meg, hogy kiteheti-e?  
 
László Zoltán polgármester véleménye szerint törvénytelen, erre felhívás fog készülni.  
Egyetért a forgalom csendítésével. Ha ebbe belefolyunk, akkor rövid időn belül kártérítési 
kötelezettségeink lesznek a vízelvezetés miatt. Ő már átélte, hogy Dunakeszin a lerakást 
követelték, utána pedig a felbontást.  
 
Horhi József  kéri, hogy a jogász fogalmazza meg, hogy egy 60-80 m2 útra tegyünk táblát 
keresse meg a jogász a határt, amire hivatkozhatunk.  
 
László Zoltán polgármester az útba lehetne törést tenni. akár járda kialakításával is el lehetne 
végezni.  
 
Horhi József találjunk ki egy jogi, műszaki dolgot.  
 



 10

A képviselő testület nem tudja megfinanszírozni a fekvőrendőrt sem lakópihenő övezetet 
létrehozni. 5 igen egyhangú szavazattal anyagi forrás hiányában elutasítja a kérelmet, az 
alábbi határozatot hozza.   

 
Kosd Község Önkormányzat képviselő-testülete 

150/2011. (XII. 19.) sz.   
h a t á r o z a t a 

 
Csaba királyfi utcai lakók kérelméről 

 
A képviselő-testület:   Anyagi forrás hiányában nem tudja finanszírozni a Csaba királyfi 

utcában fekvőrendőr kihelyezését, valamint nem kívánja lakópihenő 
övezetté nyilvánítani az útszakaszt.  
 

Felelős: László Zoltán polgármester  
Határid ő: Azonnal 

 
Adótétel rendezése 
László Zoltán polgármester  
80-as adónem jelenti a pótlékot. 7, 17, 59, 64, 82, 427. –Ft  
Azt gondolja, hogy a pótléktól függetlenül az adónemeknél nem törölné, de a pótlék 
hátralékokból, ami nem feltétlenül növekszik, abból ezeket a jelentéktelen tételeket azért 
törölné, mivel többszörösébe kerül a felszólítása, postázása. Javasolja, hogy a 
pótléktartozásokat 1.000- Ft alatt engedjük el. Vannak túlfizetések is.  
 
Bársony Csaba azért legyen 500.- Ft a határ, mivel többe kerül az intézés.  
 
Horhi József 500.- Ft-os pótlék adótartozás esetéig legyen a pótlék elengedve. Halál esetén 
félévente kerüljön ellenőrzésre az elhalálozás.  
 
A képviselő testület 500.- Ft-os pótlék adótétel határig csak pótlék adónemen. 5 igen 
egyhangú  
Szavazattal az alábbi határozatot hozza.  
 

Kosd Község Önkormányzat képviselő-testülete 
151/2011. (XII. 19.) sz.   

h a t á r o z a t a 
 

500.- Ft alatti adótételek rendezéséről 
 
A képviselő-testület:   Úgy határoz, hogy 500.- Ft-ig pótlék tételek kerüljenek törlésre.  

 
Felelős: László Zoltán polgármester  

Határid ő: Azonnal 
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DMRV – Kosd Község szennyvízelvezető művei üzemeltetésének 5 éves 
meghosszabbítására vonatkozó szerződést módosító megállapodás  
 
László Zoltán polgármester ha jól értelmezi a teljes település üzemeltetése a DMRV-nek lett 
átadva. Ők üzemeltetik, nekik kell megcsinálni.  
 
A képviselő testület egyetért az üzemeltetéssel 5 évig, 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi 
határozatot hozza.  
 
 

Kosd Község Önkormányzat képviselő-testülete 
152/2011. (XII. 19.) sz.   

h a t á r o z a t a 
 

A DMRV Zrt.-vel kötött szerződés meghosszabbításáról 
 
A képviselő-testület:   Jóváhagyja a DMRV Zrt-vel kötött szerződés meghosszabbítását.  

 
Felelős: László Zoltán polgármester  

Határid ő: Azonnal 
 
 
A környezetvédelem helyi szabályairól szóló rendelet módosításáról 
Dobosné dr. Varga Gabriella jegyző   
Törvényességi észrevétel érkezett, hogy a parlagfű szó szerepeltetése törvénysértő a 
környezetvédelemről szóló helyi rendeletünkben, mivel a képviselő testületnek nincs erre 
vonatkozó rendelet alkotási felhatalmazása. A törvényességi észrevétel kapcsán az alábbi 
rendelet tervezetet készítettük jóváhagyásra.  
 
 

Kosd Község Önkormányzat képviselő-testületének  
23/2011. (XII.19.) sz. rendelete  

a 7/2001. (IX.19.) sz.  
a környezetvédelem helyi szabályairól szóló  

rendeletének módosításáról 
 

Kosd Község Önkormányzat képviselő-testülete a 7/2001. (IX.19.) számú a 
környezetvédelem helyi szabályairól szóló rendeletének módosításáról (továbbiakban 
Ör.) az alábbi rendeletet alkotja:  

1. §.  
Az Ör. 5.§ (16) bekezdése hatályát veszti. 

2. §. 
 

A rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. A kihirdetéséről - az SZMSZ-ben 
szabályozott módon - a jegyző gondoskodik.  
 
 
Kosd, 2011. december 19. 
 
      László Zoltán   Dobosné dr. Varga Gabriella  

    polgármester                       jegyző  
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A rendeletet a mai napon kihirdettem. 
 
Kosd, 2011. december 19.  
 
       Dobosné dr. Varga Gabriella jegyző 
 
 
Egyebek napirend  
 
Horhi József jegyző asszonynak tesz fel kérdést. A lengyelországi iskolával való 
együttműködéshez kell e képviselő-testületi határozat? 
 
Dobosné dr. Varga Gabriella jegyző ha kiadást nem jelent, akkor nem kell, de máris utána 
néz.  
 
Horhi József kéri polgármester úr számoljon be Nacsa úrral történt beszélgetésről.  
 
László Zoltán polgármester Nacsa úr szembesült a kijelentésével, hogy nincs ilyen 
megállapodás, hogy ki mennyit kap. Józsi elmondta, hogy 20 e/Ft/fő, ha 2010. márciusáig be 
lett volna nyújtva bármi nemű igényünk. Mivel nem lett benyújtva, ezért szétosztották. 
Kaptunk egy ígéretet, hogy 10 milliós keretig kaphatunk segítséget.  
 
Dobosné dr. Varga Gabriella jegyző közoktatási törvényben kereste Horhi képviselő úr 
kérdésére a választ. Az együttműködés formáit, lehetőségeit a pedagógiai programban kell 
meghatározni. Ha pénzt nem érint, akkor nincs akadálya, bár célszerű lett volna az aláírás 
előtt jóváhagyni a képviselő testületnek.   
 
Horhi József a cél nemes, de szeretne tudni előre ilyen döntésekről.  
 
 
 
 

K.m.f. 
 

 
 

  László Zoltán  
                            polgármester  

 
 

Dobosné dr. Varga Gabriella 
Jegyző 

 
 

Együd Sándorné 
Jegyzőkönyvvezető 

 
 
 
 
 


